

ISSN1000-4602

CN12-1073/TU

中国给水排水

著名商标®

(ZHONGGUO JISHUI PAISHUI)

CHINA WATER & WASTEWATER



全国中文核心期刊 中国科技论文统计源期刊

第29卷 第19期

2013年10月

引领净化科技
开启绿色未来



山西华青活性炭集团有限公司

全国活性炭行业“高新技术企业”

地址：山西省大同市大同县党留庄乡党留庄村
电话：0352-8165679 传真：0352-8165597
欢迎访问官方网址：<http://www.huaqingcarbon.com>

ISSN 1000-4602



9 771000 460132

住房和城乡建设部主管
主办 中国市政工程华北设计研究总院
国家城市给水排水工程技术研究中心

万方数据

19
2013

论述与研究

- 模拟回用水管道生物膜特征及其对铁、锰的富集 王 怡,柯 莉,刘雄科,等(1)
EGSB 处理中药废水的效能及影响因素 刘兴哲,宿程远,王恺尧,等(6)
间歇式循环上向流污泥床的同步脱氮除磷研究 鲍建国,张 红,詹志薇,等(10)
利用可生物降解固体碳源进行反硝化的研究 吉芳英,陈 思,杨肃博,等(14)
复合铁酶促活性污泥抗低温硝化能力的研究 毕学军,赵方超,邢尚生,等(18)
氧化塘/人工湿地工艺净化微污染养殖池水体 张增胜,程果锋,车 轩,等(22)
人工湿地修复富营养化景观水体的防堵塞研究 李安峰,徐文江,潘 涛,等(26)
浸入式超滤膜系统去除污染河水中有机物的效果 董倩倩,胡 迪,徐增林,等(30)
低温下生物增效技术对去除氨氮效果的改善 高 静,李华伟,徐 丽,等(34)
序批式移动床生物膜反应器处理低温污水研究 邢秀娟,周 律,方国锋(37)

技术总结

- 取水泵房应急扩容配泵方案分析 叶 新(42)
马略特式新型加药系统的研制 常 涛,刘 莹,赵 蕾,等(46)
管网模型在多水源供水优化调度中的应用研究 曹 平,郭召海,王 燕,等(49)
供水管网漏损管理绩效评估体系的构建 许月霞,赵春会,侯煜堃(54)
旋流除砂器对高含砂地表水处理效果的仿真模拟 龙天渝,鲁旭萍,胥 标,等(58)
原水长距离输水管道对典型水质指标的影响 高 炜(62)
30 t/d 低温多效海水淡化中试装置研制 齐春华,苗 超,张令品,等(66)
排水负荷对排水横干管压力波动的影响研究 王璐文,蒋承杰,俞亭超,等(70)
盐度对人工渗滤系统脱氮效果的影响 崔婷婷,刘月敏,苏振兴,等(73)
四环素对活性污泥系统抑制性及其去除效果研究 王 进,高康宁,李克勋,等(77)
竹制填料的充氧性能试验研究 蒋晓阳,熊文军,黄 凯,等(81)
有机物分子尺度对纳滤膜污染的影响研究 王 亮,张宏伟,张朝晖,等(85)
A^{2/O}工艺的溶解氧控制及其对处理效果的影响 彭明江,郑体刚,景 江,等(89)
佛山市汾江河疏浚淤泥固化试验研究 罗旺兴,陈繁忠,叶挺进,等(92)
运行模式对 AMBR 处理高浓度污水的影响 朱越平,韩 锋,顾 敏(97)
MBR 和 SBR 去除典型内分泌干扰物的对比研究 周颖君,周海东,薛文超,等(101)
草酸在浸没式 MBR 膜化学清洗中的应用与分析 朱彩琴,周味贤,周 勇,等(106)
CAST 工艺应对有机冲击的调控技术析因试验研究 阳 春,张真真,王亚丹,等(109)
酸碱调节对混合污泥中有机质溶出的影响 苑宏英,宋建阳,吴丽杰,等(113)
两级 MBR 在垃圾渗滤液处理工程中的应用 宁桂兴,刘晓静,姜安平,等(117)
数学模拟技术对 MBR 工艺的模拟与优化 仇付国,杜建国,顾军农,等(120)
基于投影寻踪的污水处理厂运营绩效评价研究 陈立爱,汪家权,侯红勋(126)
温岭观岙污水厂一期工艺诊断及二期扩建方案研究 陈荣友,骆云鹏,孙月娣,等(133)

城市雨水管理

- 镇江市防汛预警和指挥调度系统 王浩正,胡 坚,杨 振,等(137)
城市陆域排水防涝体系构建方法与技术关键探讨 徐连军,张善发,朱砂砾,等(141)
临沂市老城区初期雨水污染现状与调蓄策略 张显忠,张善发,谢 勇,等(146)
临沂市老城区初期雨水污染调蓄工程方案 张显忠,张善发,丁菊羽,等(151)

《中国给水排水》成功入选“中国百强科技期刊”:(84) 企业动态:(150)

期刊基本参数:CN 12-1073/TU * 1985 * s * A4 * 154 * zh * P * ¥15.00 * 15000 * 37 * 2013-10

CHINA WATER & WASTEWATER

CONTENTS

Vol.29 No.19 Serial No.351 Oct.2013

THESES AND RESEARCHES

- Characteristics of Biofilm and Enrichment of Iron and Manganese in Simulated Pipe Network Fed with Reclaimed Water WANG Yi, et al. (1)
Performance and Influencing Factors of EGSB Reactor for Traditional Chinese Medicine Wastewater Treatment LIU Xing-zhe, et al. (6)
Simultaneous Nitrogen and Phosphorus Removal by Intermittent Cycle Up-flow Sludge Blanket BAO Jian-guo, et al. (10)
Denitrification by Biodegradable Solid Carbon Source JI Fang-ying, et al. (14)
Nitrification Ability of Compound Ferric Enzymatic Activated Sludge at Low Temperature BI Xue-jun, et al. (18)
Purification of Micro-polluted Water in Aquaculture Pond by Integrated Oxidation Pond and Constructed Wetland System ZHANG Zeng-sheng, et al. (22)
Applications of Anti-clogging System in Restoration of Eutrophicated Landscape Water by Constructed Wetlands LI An-feng, et al. (26)
Immersed Ultrafiltration Membrane for Treatment of Organic Substances in Polluted River Water DONG Qian-qian, et al. (30)
Improvement of Ammonia Nitrogen Removal by Bioaugmentation Technology at Low Temperature GAO Jing, et al. (34)
Study on Sequencing Batch Moving Bed Biofilm Reactor Treating Low Temperature Sewage XING Xiu-juan, et al. (37)

TECHNOLOGY SUMMARY

- Analysis of Pump Configuration for Emergency Expansion of Pumping Station YE Xin (42)
Development of New Mariotte Chemical Dosing System CHANG Tao, et al. (46)
Application of Pipe Network Model in Optimized Scheduling of Multi-source Water Supply Network CAO Ping, et al. (49)
Construction of Performance Evaluation System for Leakage Management of Water Supply System XU Yue-xia, et al. (54)
Numerical Simulation of Hydrocyclone Separation Efficiency in Treatment of High-sand Surface Water LONG Tian-yu, et al. (58)
Effect of Long-distance Raw Water Pipeline on Typical Water Quality Indicators GAO Wei (62)
Development of 30 t/d Pilot Device for Low-temperature Multi-effect Seawater Distillation QI Chun-hua, et al. (66)
Impact of Drainage Load on Fluctuation of Pressure in Main Horizontal Drainage Pipe WANG Lu-wen, et al. (70)
Influence of Salinity on Nitrogen Removal Effect of Artificial Infiltration System YA Ting-ting, et al. (73)
Inhibitory Effect of Tetracycline on Activated Sludge System and Its Removal Efficiency WANG Jin, et al. (77)
Experimental Study on Oxygenation Ability of Bamboo Filler JIANG Xiao-yang, et al. (81)
Effects of Molecular Weight Distribution of Organic Matter on Nanofiltration Membrane Fouling WANG Liang, et al. (85)
DO Control and Influence on Treatment Efficiency of A²/O Process PENG Ming-jiang, et al. (89)
Experimental Study on Solidification Treatment of Dredged Silt from Fenjiang River LUO Wang-xing, et al. (92)
Influence of Hydraulic Operation Modes on Removal Effect of High-concentration Sewage in AMBR ZHU Yue-ping, et al. (97)
Comparison of MBR and SBR on Removal of Typical Endocrine Disrupting Chemicals ZHOU Ying-jun, et al. (101)
Application and Analysis of Oxalic Acid in Chemical Cleaning of Immersed MBR ZHU Cai-qin, et al. (106)
Factorial Experiment on Adjustment Measures of Cyclic Activated Sludge Technology Process for Coping with Organic Shock Loads YANG Chun, et al. (109)
Impact of Adjusting Mixed Sludge with Acid and Alkali on Dissolution of Organic Matter YUAN Hong-ying, et al. (113)
Application of Two-stage MBR in Landfill Leachate Treatment Project NING Gui-xing, et al. (117)
Simulation and Optimization of MBR Process by Mathematical Modeling Technique QIU Fu-guo, et al. (120)
Operation Performance Evaluation of Wastewater Treatment Plant Based on Projection Pursuit CHEN Li-ai, et al. (126)
Process Diagnosis of First-phase Project and Extension Design of Second-phase Project in Wenling Guan'ao WWTP CHEN Rong-you, et al. (133)

URBAN RAINWATER MANAGEMENT

- Early Warning and Management System for Urban Flood Control in Zhenjiang City WANG Hao-zheng, et al. (137)
Construction and Key Techniques of Urban Drainage and Flood Control System XU Lian-jun, et al. (141)
Present Situation and Control Strategy on Initial Rainwater Pollution in Old Urban Area of Linyi City ZHANG Xian-zhong, et al. (146)
Storage Scheme for Initial Rainwater Pollution Control in Old Urban Area of Linyi City ZHANG Xian-zhong, et al. (151)